

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ (၂၈. ၈. ၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင် ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခိုင်ညီညီကျော် တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၁)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ရပ်စောက်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးခိုင်ညီညီကျော်က အဆိုတစ်ရပ်အား လွှတ်တော်သို့ပေးပို့လာ ပါတယ်။ အဆိုမှာ“**ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ ယမ်းတွင်းငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုအား ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ် တိုးမြှင့် သတ်မှတ်ပေးရန်**” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဦးခိုင်ညီညီကျော်က အဆိုကို တင်သွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးခိုင်ညီညီကျော်၊ ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ ဦးစွာနှုတ်ခွန်းဆက်သပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခိုင်ညီညီကျော်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ရပ်စောက်မြို့နယ်မှာ ကျေးရွာအုပ်စုပေါင်း (၁၇)ခုနှင့် ရပ်ကွက်ပေါင်း(၇)ရပ်ကွက် ရှိပါသည်။ ၎င်းကျေးရွာအုပ်စုများထဲမှ ယမ်းတွင်း ငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုသည် အကျယ်ဆုံးနှင့် လူဦးရေအများဆုံးနေထိုင်သောကျေးရွာ အုပ်စုတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းအုပ်စုသည် တောင်ကြီးမြို့နှင့် (၃၅)မိုင် ကွာဝေးပြီး၊ ရပ်စောက်မြို့နှင့် (၁၃)မိုင်ကွာဝေးပါသည်။ ဧရိယာ အကျယ်အဝန်းအားဖြင့်(၁၄၃. ၂)စတုရန်းမိုင်ကျယ်ဝန်းပြီး ဧရိယာ ဧကအားဖြင့် (၉၁၅၂၈)ဧကကျယ်ဝန်းပါသည်။ လက်ရှိ ၎င်းအုပ်စု တည်ရှိပုံမှာ တောင်ကြီး- ရပ်စောက်ကားလမ်းပေါ်ရှိ လမ်းဘေးဝဲယာ တွင် အိမ်ခြေ(၁. ၅)မိုင် ရှည်လျားစွာတည်ရှိနေပါသည်။ ယမ်းတွင်း ငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းတွင် ပြန်တမ်းဝင်ရွာပေါင်း (၄၂)ရွာ နှင့် တိုးချဲ့ရွာ(၅)ရွာ၊ စုစုပေါင်း(၄၇)ရွာရှိပြီး၊ နေထိုင်သော လူဦးရေ ပေါင်းမှာ(၃၃၇၁၃)ဦးနေထိုင်ကြပါတယ်။ လူမျိုးစုပေါင်း(၁၅)မျိုး နေထိုင်ကြပြီး အများစုမှာ ပအိုဝ်း၊ ဓနု၊ ပလောင်၊ ရှမ်းနှင့် ဗမာလူမျိုးများ ဖြစ်ကြပါတယ်။ ယခုလို ကျယ်ပြန့်သော အုပ်စုကြီးကို ရပ်/ကျေး အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတစ်ဦးတည်း အုပ်ချုပ်စီမံခန့်ခွဲခြင်းသည် မည်သို့မျှ ပြည့်စုံမှုမရှိနိုင်သည့်အပြင် နိုင်ငံတော်အတွက် ရသင့်ရထိုက်သော အခွန်အခများရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရန်၊ နယ်မြေရပ်ရွာ လုံခြုံရေးကိစ္စများကိုလည်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ရန် အမှန်ခက်ခဲနေ ပါသည်။ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ အုပ်ချုပ်မှု၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ လုံခြုံရေး၊ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဘာသာရေးတို့ကို စီမံခန့်ခွဲရန် များစွာခက်ခဲ သည့်အတွက် ယမ်းတွင်းငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုအစား ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ် တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးရန် အဆိုတင်သွင်း ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ယမ်းတွင်းငါးကြောင် ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းမှာ အိမ်ထောင်စုပေါင်း (၇၃၁၅)စုရှိပါသည်။ ကျေးရွာ တစ်ရွာတွင် အုပ်ချုပ်ရေးအဖြစ် ရွာလူကြီး(၁)ဦးထားရှိပြီး ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတစ်ဦးသာ ထားရှိသည့် အတွက် ကျန်ကျေးရွာများ၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေးကိစ္စရပ်များတွင် အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက် နိုင်ခြင်းမရှိသည့်အတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများစွာ နောက်ကျနေပါသည်။ အုပ်စုအတွင်းတွင် လက်ရှိ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး(၁)ရုံး၊ အရန်မီးသတ်စခန်း(၁)ခု၊ ရဲကင်းစခန်း (၁)ခု၊ နယ်မြေလုံခြုံရေးအတွက် ဗထူးတပ်နယ်၊

တပ်မတော်(ကြည်း) တိုက်ခိုက်ရေးကျောင်းမှ တပ်စခန်း(၁)ခု၊ မီးရထားဘူတာရုံ(၂)ခု၊ စာတိုက်နှင့် ကြေးနန်းရုံ (၁)ခု၊ အကျဉ်းဦးစီးဌာန၏ ထီးခမ်းစိုက်ပျိုးရေး ရဲဘက်စခန်း(၂)ခု၊ (၁၆)ခုတင်ဆွဲတိုက်နယ်ဆေးရုံ(၁)ခု၊ ကျန်းမာရေးဌာန(၂)ခု၊ကျန်းမာရေးဌာနခွဲ(၅)ခု၊ ကျန်းမာရေး ဌာနခွဲငယ်(၂)ခု တို့လည်းရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင်အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်း(၃)ကျောင်း၊ အလယ်တန်း(ခွဲ)ကျောင်း (၆)ကျောင်း၊ အ. မ. က (မူလွန်)ကျောင်း(၄)ကျောင်း၊ အ. မ. က ကျောင်း(၂၉)ကျောင်း၊ အ. မ. က(ခွဲ)(၇)ကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီး သင်ပညာရေးကျောင်း(၁)ကျောင်းနှင့် စုစုပေါင်းကျောင်းပေါင်း(၅၀) ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး၊ သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သစ်တောဘိနယ်(၁)ခု လည်းရှိပါတယ်။ ယင်းတွင်းငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ပင်ဖြစ်ကျေးရွာသည် ရပ်စောက်မြို့နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက -

- (၁) ဧရိယာ ပိုမိုကျယ်ပြန့်ခြင်း၊
- (၂) လူနေအိမ်ခြေ ပို၍ များပြားခြင်းနှင့်အညီ တိုးချဲ့ရန်မြေနေရာ အလုံအလောက်ရှိခြင်း၊
- (၃) လူဦးရေပိုများပြီး လူမျိုးစုနေထိုင်မှုများပြားခြင်း၊
- (၄) တောင်ကြီး- ရပ်စောက်သွား ကားလမ်းမပေါ်တွင် တည်ရှိသဖြင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်ခြင်း၊
- (၅) စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ တည်ထောင်ပါက မြေနေရာလုံလောက်စွာရှိခြင်းနှင့် မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူများ၏ တောင်းဆိုမှုများကြောင့် ယင်းတွင်းငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုအား ပင်ဖြစ် မြို့အဖြစ်သို့ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှတစ်ဆင့် လွှတ်တော်သို့ အဆိုတင်သွင်းအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေး ရန်မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

(သို့မဟုတ်)

အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ထောက်ခံမည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးမင်းမင်းသိန်း၊ မဘိမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဦးစွာပဏာမ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မိုးမိတ်ခရိုင်၊ မဘိမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းမင်းသိန်းဖြစ်ပါတယ်။ ဦးခိုင်ညီညီကျော်၊ ရပ်စောက်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၏ “ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ ယင်းတွင်းငါးကြောင်

ကျေးရွာအုပ်စုအား ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ် တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေး ပါရန်” အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံအပ် ပါတယ်ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးခိုင်ညီညီကျော် တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦးက ထောက်ခံ သွားပါတယ်။ အဆို မှာ “ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ ယမ်းတွင်းငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုအား ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ် တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးရန်” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခုအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူမှာဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းအဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။
လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူသည့်ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့်အတွက်ဦးခိုင်ညီညီကျော်ရဲ့အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူညီ ကြောင်းကြေညာပါတယ်။

ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးခိုင်ညီညီကျော်တင်သွင်းသော အဆိုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၉ ရက်နေ့ (အင်္ဂါနေ့)မှာ ဆွေးနွေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၂၉. ၈. ၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၈)ဖြစ်ပါတယ်။ သတ္တမပုံမှန် အစည်းအဝေး(ပထမနေ့)က ဦးခိုင်ညီညီကျော်၊ ရပ်စောက်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၏ “ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ ယမ်းတွင်းငါးကြောင် ကျေးရွာအုပ်စုအား ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ် တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးရန်” အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း ပြီးဆွေးနွေးဖို့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်(၂)ဦးက အမည်စာရင်း တင်သွင်းထားပါတယ်။ ပထမဦးစွာ မိုင်းတုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးဆန်းဝင်းအောင်(ခ)ဦးအောင်အောင်က အဆိုကိုဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးဆန်းဝင်းအောင်၊ မိုင်းတုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)ကို တက်ရောက်လာကြတဲ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်၊ အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကာယသုခ၊ ဉာဏ သုခနှစ်ဖြာသောသုခနှင့် ပြည်စုံပါစေလို့ ဦးစွာပထမ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ မိုင်းဆတ်ခရိုင်၊ မိုင်းတုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးဆန်းဝင်းအောင်ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးခိုင်ညီညီကျော်၏ တင်သွင်းသည့် အဆိုအား ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယမ်းတွင်းငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ပင်ဖြစ်ကျေးရွာတွင် ကျေးရွာ

ချင်းဆက်လမ်းပေါင်း (၃၀)ဖောက်လုပ်ပြီး ကျောက်ချောလမ်း (၂၈)မိုင်၊ ဂဝံလမ်း(၂) မိုင်နှင့် မြေသားလမ်း (၆၅.၅)မိုင်၊ စုစုပေါင်း (၉၇)မိုင် ဖောက်လုပ်ထားရှိ ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း ပင်ဖြစ်ကျေးရွာတွင် (၅)ရက် တစ်ဈေးလည်းရှိပါတယ်။ ဈေးဧရိယာ အလျား(၅၅၁)ပေ၊ အနံ(၃၄၅)ပေ ဧရိယာအားဖြင့် (၄. ၃၆)ဧက ရှိသောစည်ပင်သာယာ ဈေးတစ်ခုလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဈေး၏ ပတ်ပတ်လည်နှင့် ကားလမ်းဘေးဝဲယာတွင် နေ့စဉ်ဖွင့်လှစ်ရောင်းချသော ဆိုင်ခန်းပေါင်းမှာ(၅၄)ဆိုင်ရှိပြီးပွဲရုံပေါင်း(၂၃)ရုံရှိပါတယ်။ ထို့အပြင် ပင်ဖြစ် - တောင်ကြီး၊ ပင်ဖြစ်-ရပ်စောက်၊ ပင်ဖြစ်- ဆတ်သေ မော်တော်ယာဉ်လိုင်းများရှိပြီး နေ့စဉ်ကားအစီးရေ (၁၀)စီးကျော် ပြေးဆွဲလျက်ရှိပါတယ်။ ရပ်စောက်-မန္တလေး-မိတ္ထီလာ-နေပြည်တော်-ကျောက်ပန်းတောင်း- မြင်းခြံသွား ကားလက်မှတ်အရောင်းဌာနများလည်းရှိပြီး၊ ကားရပ်နားနေရာများလည်း ရှိသည့်အတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး(၇၅) ရာခိုင်နှုန်း ကောင်းမွန်သည်ဟု ယူဆရပါတယ်။ ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ကျေးရွာ ပေါင်း(၉)ရွာတွင် လျှပ်စစ်မီးများရရှိပြီးဖြစ်သည့်အပြင် ပြည်ထောင်စု၏ NEP စီမံချက်အရ (၂)မိုင်အတွင်း မီးလင်းရေး စီမံကိန်းရရှိပါက အုပ်စု၏(၈၅) ရာခိုင်နှုန်းခန့် မီးလင်းတော့မည် ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုလက်ရှိ ထရန်စဖော်မာ(၉)လုံးနဲ့ မီးလင်းနေပါတယ်။ ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း စိုက်ပျိုးဧက (၃၆၉၅၀)အနက် စပါးစိုက် ဧက(၅၆၄၀)မှ ထွက်ရှိနေသော ဆန်စပါးများ၊ ယာမြေ (၈၃၁၀)ဧကမှ ပြောင်း၊ ပဲမျိုးစုံနှင့် ဆီထွက်သီးနှံများ၊ ဥယျာဉ်ခြံမြေဖြစ်သည့် သရက်ခြံများမှ ထွက်ကုန်များလည်းထွက်ရှိ ကြောင်းသိရှိရပါတယ်။ ပင်ဖြစ်ဒေသ မှထွက်သော စိန်တစ်လုံး သရက်သီးများကို တရုတ်နယ်စပ်မူဆယ်သို့ လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်-မန္တလေးသို့ လည်းကောင်း ပို့ကုန်လုပ်ငန်းရှင်များမှတစ်ဆင့် တင်ပို့ရောင်းချ လျက်ရှိကြောင်းသိရှိရပါတယ်ခင်ဗျား။ ထို့အပြင် ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ် တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးပါက လက်ရှိပင်ဖြစ် ကျေးရွာ၏ ဧရိယာမှာ (၁၀၀၀)ဧက ကျယ်ဝန်းပါတယ်။ တိုးပွားလာမည့်လူနေအိမ်များအတွက် ပင်ဖြစ်ကျေးရွာ၏ မြောက်ဘက်နှင့် အနောက်ဖက်တို့တွင် မြေဧကများစွာကို စီမံခန့်ခွဲရန်အလုံအလောက်ရှိပါကြောင်း သိရှိရပါတယ်ခင်ဗျား။ ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ဘာသာရေးအဆောက်အဦ၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ပေါင်း(၃၀)ရှိပြီး၊ တရားရိပ်သာ ကျောင်း(၂)ကျောင်းတွင်လည်း တရားစခန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိကြောင်းသိရှိရပါတယ် ခင်ဗျား။ ဗုဒ္ဓဘာသာပြန့်ပွားသည့်နေရာတစ်ခုလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ဦးခိုင်ညီညီကျော် တင်သွင်းသည့် ယမ်းတွင်း ငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုအား ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ်သို့ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးရန်အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံ ဆွေးနွေးအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး နောင်ချိုမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးမြင့်ဆွေက အဆိုကိုဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးမြင့်ဆွေ။ နောင်ချိုမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်တကွ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ပထမဦးစွာ မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ နောင်ချိုမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်ဆွေဖြစ်ပါတယ်။ ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊

ဦးခိုင်ညီညီကျော် တင်သွင်းသောအဆိုကို ကျွန်တော်ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရပ်စောက် မြို့နယ်၊ ယမ်းတွင်းငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ပင်ဖြစ်ရွာတွင် ရေပေးဝေမှုအတွက် ရွာ၏မြောက်ဘက်ခြမ်းတွင် ဇရစ်ကန်ရေထွက် (၁)ခု၊ ပန်းမန်းရေထွက်(၁)ခုရှိခြင်းကြောင့် မြို့ရေပေးဝေရေးအတွက် လုံလောက်စွာရှိပါတယ်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေး၊ တယ်လီနောတိုင်များ စိုက်ထူထားခြင်း၊ ဌာနခွဲများ ဖွင့်လှစ်ထားရှိခြင်းတို့ကြောင့် မြို့အင်္ဂါရပ်နှင့် ညီညွတ်ခြင်း၊ အားကစားနှင့်ပတ်သက်၍ ဘောလုံးကွင်း တည်ရှိခြင်း၊ ဆည်မြောင်း တာတမံအနေဖြင့် ရောင်ခြည်ဦးဆည်၊ သမိုင်းကုန်းဆည်၊ ဘန်းအုံကန်နှင့် ကန်တော်ကန်တို့မှ စိုက်ပျိုးရေးအတွက် ရေများအလုံအလောက်ရရှိခြင်း၊ မွေးမြူရေးအတွက် နွားအကောင်ရေ (၃၄၄၂)ကောင်၊ ကြက်မွေးမြူရေးများ ကောင်းမွန်အောင်မြင်စွာ မွေးမြူခြင်း၊ စာကြည့်တိုက်များ လုံလောက်စွာရှိခြင်း၊ ကုန်တင်ကားများ ရပ်နားဖို့ရှိသည့်အပြင် ရန်ကုန်-မန္တလေးသို့ ပြောင်း၊ ပဲသီးနှံများကို ကုန်စည်စီးဆင်းခြင်း၊ စည်ပင်သာယာအနေဖြင့် အမှိုက်စွန့်ပစ်ရန် မြေဧက(၄)ဧကရှိခြင်း၊ ပညာရေးအနေဖြင့် အ. ထ. က ကျောင်းများ၊ အ. လ. က၊ မူလတန်းကျောင်းများ လုံလောက်စွာရှိခြင်း၊ ကျန်းမာရေး အနေနဲ့ တိုက်နယ်ဆေးရုံများ ဒေသအားလုံးတွင်ရှိခြင်း၊ လူဦးရေအားဖြင့် (၅၀၀၀)ကျော်ရှိခြင်းတို့ကြောင့် ဦးခိုင်ညီညီကျော် တင်သွင်းသော “ယမ်းတွင်းငါးကြောင် ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ပင်ဖြစ်ကျေးရွာအား ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ်သို့ တိုးမြှင့်ပေးပါရန်” အဆိုအား တင်ပြဆွေးနွေးထောက်ခံသွားခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေးရှင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၉)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၂)ဦးက ထောက်ခံဆွေးနွေးတာဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၃ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ(၁၂၅)၊ နည်းဥပဒေခွဲ(၁)အရ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်က ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဗိုလ်မှူးကြီး နိုင်ဝင်းအောင်၊ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ။လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးကျန်းမာရွှင်လန်းကြပါစေလို့ ပဏာမဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ရပ်စောက်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခိုင်ညီညီကျော်မှ မေးမြန်းတဲ့ ရပ်စောက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ယမ်းတွင်းငါးကြောင် ကျေးရွာအုပ်စုကို ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ် တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးရန် သိရှိလိုသောအဆိုနဲ့ စပ်လျဉ်းပြီးတော့ ကျွန်တော် လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး၊ ဗိုလ်မှူးကြီး နိုင်ဝင်းအောင်မှ ရှင်းလင်းဖြေကြားသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၀၈ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပုဒ်မ ၅၄ အရ ပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိသော ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင်နယ်နိမိတ် တွေကို ပြင်ဆင်ဖို့၊ ဖွဲ့စည်းဖို့၊ အမည်ပြောင်းလဲဖို့ လိုအပ်သည်ဆိုပါက သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်မှ နိုင်ငံတော်သမ္မတထံ ထောက်ခံတင်ပြပြီး နိုင်ငံတော်သမ္မတက လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်

ပေးရမယ်လို့ ပြဋ္ဌာန်းထားရှိပါတယ်။ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ကလည်း နိုင်ငံတော်သမ္မတထံကို ထောက်ခံတင်ပြဖို့ အတွက်ဆိုရင်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးအဆင့်ဆင့်မှ အမှုတွဲတည်ဆောက် တင်ပြ ပေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ အောက်မြန်မာနိုင်ငံမြို့နှင့် ကျေးရွာမြေများ လက်စွဲဥပဒေအရ မြို့အဖြစ် တိုးမြှင့်ဖွဲ့စည်းမယ်ဆိုပါက ပါဝင်ရမယ့် သတ်မှတ်ချက်တွေနဲ့ တည်ဆောက်ရမယ့် အမှုတွဲအခြေအနေတွေကို ရှင်းလင်းတင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြို့အဖြစ်တိုးမြှင့် သတ်မှတ်ပေးစေလိုတယ်ဆိုလို့ရှိရင် အနည်းဆုံးလူဦးရေ (၅၀၀၀)ဦး၊ အိမ်ခြေ အနည်းဆုံး(၁၀၀၀)အိမ်ရှိဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဈေး၊ ဘောလုံး ကွင်း၊ ကလေးတွေ အပန်းဖြေဖို့ အတွက် ဥယျာဉ် ကစားကွင်း၊ (၁၆) ခုတင်ဆုံဆေးရုံ၊ ဘာသာရေး ဆိုင်ရာနေရာတွေ၊ ကုန်ထုတ်လုပ် မှုဆိုင်ရာနေရာများ ရှိဖို့လို အပ်ပါတယ်။ ကျေးရွာဘုံမြေ၊ ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးရုံးနှင့် စာကြည့်တိုက်၊ အခြေခံပညာမူလ တန်းကျောင်း၊ အလယ်တန်းကျောင်း၊ အထက်တန်းကျောင်း၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိမှု၊ ဆက်သွယ်ရေးအိတ်ချိန်းရုံး၊ စာတိုက်ရှိ ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပဆငလမ်း၊ စည်ပင်လမ်းတွေနဲ့သောက်သုံးရေ ဖြန့်ဝေမှုအခြေအနေ တိုးတက်လာ သည့် လူဦးရေအတွက် မြို့တိုးချဲ့ရေးအစီအမံတွေလည်းပါဝင်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကုန်စည်ဒိုင်၊ လက်ကားဒိုင်၊ ဘူတာရုံ၊ သင်္ဘောဆိပ်၊ ကားဂိတ်များ စနစ်တကျနေရာချထားမှုလည်း ပါဝင်တင်ပြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် တိရစ္ဆာန်ထိန်းကျောင်းမှုအခြေအနေ၊ အမှိုက်စွန့်ပစ်ရန်မြေနေရာ၊ မိလ္လာစွန့်ပစ်ရန်မြေနေရာ နှင့်သင်္ချိုင်း မြေနေရာများ အမှုတွဲတည်ဆောက်ရာတွင် ပါရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြလိုပါတယ်။ ရပ်စောက် မြို့နယ် ယမ်းတွင်းငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုကို ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွဲ့စည်းလိုတဲ့ ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး တော့ စိစစ်တဲ့အခါမှာ တွေ့ရှိရတဲ့အချက်တွေ အနေနဲ့ကတော့ယမ်းတွင်းငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုဟာ ပြည်ထဲရေးအမည်ပေါက်ကျေးရွာ(၄၂)ရွာနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတာဖြစ်ပါတယ်။ ပင်ဖြစ်ကျေးရွာမှာ အိမ်ခြေ (၁၄၀၂) အိမ်၊ အိမ်ထောင်စု(၁၄၆၉)စု၊ လူဦးရေ (၆၂၂၁)ဦးရှိတာတွေ့ရပါတယ်။ ပင်ဖြစ်ကျေးရွာ ယာမြေဧရိယာ (၅၅၀)ဧက ကျယ်ဝန်းပြီး တောင်ကြီး-ရပ်စောက် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးပေါ်မှာ တည်ရှိတာဖြစ်ပါတယ်။ ရပ်စောက်မြို့ (၁၃)မိုင်နှင့် တောင်ကြီးမြို့ (၃၅)မိုင် ကွာဝေးတဲ့နေရာမှာ တည်ရှိပါတယ်။ ကျေးရွာအတွင်းရှိ လမ်းမှာလည်း ကျောက်ချော၊ ဂဝံ၊ မြေသားလမ်းတွေဖြစ်ပြီးတော့မှ ကားလက်မှတ်အရောင်းဌာနများ၊ ကားဂိတ်များနှင့် မီးရထားဘူတာရုံ တစ်ခုရှိတဲ့အတွက် ရာသီမရွေးသွားလာနိုင်ပြီးတော့မှ လမ်းပန်း ဆက်သွယ် ရေးကောင်းမွန်တဲ့ ရွာတစ်ရွာဖြစ်တာတွေ့ရပါတယ်။ အုပ်ချုပ်ရေး၊ လုံခြုံရေးအနေနဲ့ ကြည့်မယ်ဆိုရင် ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးနှင့် တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့တွေ တည်ရှိတဲ့အတွက် တရားဥပဒေစိုးမိုးပြီးနယ်မြေအေးချမ်းသာယာ တာကိုလည်းတွေ့ရပါတယ်။ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (၁)ကျောင်း၊ အခြေခံပညာ အလယ်တန်း ကျောင်းခွဲ (၁)ကျောင်း၊ အခြေခံပညာမူလတန်း လွန်ကျောင်း(၁)ကျောင်း၊ (၁၆)ခုတင်ဆုံ တိုက်နယ်ဆေးရုံ (၁) ရုံ၊ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲ (၁)ခုနဲ့ ကျန်းမာရေးဌာန(၁)ခု၊ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း တို့ရှိတဲ့အတွက် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတွေလည်း ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုရှိတာတွေ့ရပါတယ်။ ပင်ဖြစ် ကျေးရွာမှာ လျှပ်စစ်မီးရရှိမှုအနေနဲ့ လုံလောက်မှုရှိပြီး စာတိုက်ကြေးနန်းရုံး(၁)ခု၊ စာကြည့်တိုက်၊ ဈေးမြေဧရိယာ (၄၀ ၇၃) ဧကရှိပြီးမှ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ နေရာများလည်းရှိပါတယ်။ ဘာသာရေးဆိုင်ရာနေရာများ၊ အမှိုက် သရိုက် စွန့်ပစ်ရန်မြေနေရာရှိပါတယ်။ သင်္ချိုင်းမြေနေရာ(၅)ဧကရှိပြီး သောက်သုံးရေလုံမှုရှိပါတယ်။ တိုးတက်

လာမယ့် လူဦးရေအတွက် မြို့ဧရိယာတိုးချဲ့ မယ်ဆိုပါကလည်း မြေနေရာအလုံအလောက် ရှိကြောင်းသိရှိရပါ တယ်။ ဒီလိုစိစစ်တွေ့ရှိတဲ့ အချက်အလက်တွေအရ ပင်ဖြစ်ကျေးရွာဟာ မြို့အသွင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပြီး မြို့ အင်္ဂါရပ်နှင့် ညီညွတ်နေတာကို စိစစ်တွေ့ရှိရပါတယ်။ ပင်ဖြစ်ကျေးရွာကို ရပ်ကွက်(၅)ရပ်ကွက်နှင့် ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများဖြင့် မြို့အဖြစ်ဖွဲ့စည်းမယ်ဆိုပါက ပင်ဖြစ်တွင် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးတွေများလာတဲ့ အတွက် အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်တွေ ပိုမိုအဆင်ပြေလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မိမိရပ်ကွက်အတွင်းရှိ ဒေသခံ ပြည်သူတွေနဲ့ အနီးပတ်ဝန်းကျင် ပြည်သူတွေရဲ့ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး မြို့ပြလူနေမှု အဆင့်အတန်း လည်းတိုးတက်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ် အဆင့်တိုး မြှင့်ဖွဲ့စည်းမယ်ဆိုပါက မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ၊ မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနဲ့ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေနဲ့ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီး ၎င်းတို့ရဲ့ သဘောထားမှတ်ချက်သည် ဒေသခံတွေရဲ့ သဘောထားတွေနဲ့အတူ မြို့ရွာပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေနဲ့အညီ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှတစ်ဆင့် အမှုတွဲပြည့်စုံစွာ တည်ဆောက်ပြီးမှ ခရိုင်၊ ပြည်နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနများသို့ အဆင့်ဆင့်တင်ပြဆောင်ရွက်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရဲ့ မြို့ရွာပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းရေးအမှုတွဲကို လက်ခံရရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ညွှန်ကြားချက်တွေနဲ့အတူ စိစစ်ပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ထောက်ခံချက်၊ အစည်းအဝေး မှတ်တမ်း၊အမှုတွဲတွေနဲ့အတူ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးကို ဆက်လက်အဆိုပြု တင်ပြရမှာဖြစ်ပါကြောင်း လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ မှတစ်ဆင့် ရှင်းလင်းဖြေကြားအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူး တင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်က ကျေးရွာအုပ်စုကို မြို့အဖြစ်အဆင့်တိုးမြှင့် သတ်မှတ်ဖို့အတွက် လိုအပ်တဲ့အင်္ဂါရပ်တွေကို ရှင်းလင်းပြောကြားထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အဲ့ဒီတော့ ယမ်းတွင်း ငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စုကို ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ဖို့အတွက် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ ဤအဆိုကို အတည်ပြု/မပြု ရှင်းလင်းပြောပြပေးပါ။

ဗိုလ်မှူးကြီး နိုင်ဝင်းအောင်၊ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီး။ အဆိုနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့မှ အတည်ပြုပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်က အဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောတူတဲ့အတွက် ဦးခိုင်ညီညီကျော်ရဲ့ “ရပ်စောက် မြို့နယ်၊ ယမ်းတွင်းငါးကြောင် ကျေးရွာအုပ်စုအား ပင်ဖြစ်မြို့အဖြစ် တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးရန်” အဆိုကို အတည်ပြုရန်လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူပါမယ်။ အဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။ လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

ဥက္ကဋ္ဌ။ လွှတ်တော်က သဘောတူတဲ့အတွက် အဆိုကို အတည်ပြုကြောင်းကြေညာပါတယ်။